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سرپرست بانک دی:
وصول مطالبات اولویت اول شعب 

است

سرپرست بانک دی در نشست ارزیابی عملکرد 
عملکردی  کارنامه  بررسی  ضمن  تهران،  شعب 
پرونده های  روزانه  پیگیری  ضرورت  بر  شعب، 

قضایی از سوی شعب تأکید کرد.
علیرضا  دی؛  بانک  روابط عمومی  گزارش  به 
ارزیابی  نشست  در  بانک،  سرپرست  قیطاسی، 
عملکرد شعب تهران که با حضور معاونان و مدیران 
ارشد ستاد و روسای شعب برگزار شد، با اشاره به 
عملکرد بانک دی در سال گذشته در جذب منابع 
و وصول مطالبات گفت: بانک دی سال گذشته در 
بسیاری از شاخص های عملیاتی در زمره بانک های 
برتر کشور بود که بر اساس برنامه ریزی های انجام 
از سال جاری، رویکرد  ماه  با گذشت یک  شده، 
ارتقاء  و  دستاوردها  حفظ  مسیر  در  بانک  فعلی 

شاخص های عملیاتی بوده است.
قیطاسی افزایش کیفیت خدمات و نوآوری در 
از  را  هدف  جامعه  و  مشتریان  به  خدمت  ارائه 
و تصریح  دانست  الزامات رضایتمندی مشتریان 
کرد: باید با نیازسنجی صحیح و الگوبرداری از سایر 
بانک ها روش های ارائه انواع خدمات غیرحضوری 
به مشتریان و خانواده معزز شهدا و ایثارگران را 
در  شعب  عملکرد  همچنین  دهیم.وی  توسعه 
ارائه تسهیلات تکلیفی در سال گذشته را مطلوب 
ارزیابی کرد و خاطرنشان کرد: شعب بانک دی در 
سال گذشته کمترین میزان صف انتظار در ارائه 
این  که  داشتند  را  فرزندآوری  و  ازدواج  تسهیلات 
روند باید در سال جاری نیز، در کنار اهتمام به 

پرداخت تسهیلات جهش مسکن، ادامه یابد.
سرپرست بانک دی با اشاره به عملکرد این بانک 
در وصول مطالبات گفت: امروز وصول مطالبات 
اولویت اول شعب است و لازمه حفظ روند مطلوب 
بانک در وصول مطالبات این است که پرونده های 
قضایی به صورت روزانه توسط شعب پیگیری شود.
وی افزود: همچنین شعب می بایست با تمرکز بر 
جذب سپرده های ارزان قیمت، بازاریابی مشتریان 
مدیریت  و  معوق  تسهیلات  وصول  ارزشمند، 

هزینه ها در مسیر سودآوری گام بردارند.
قیطاسی در پایان ضمن تأکید بر لزوم رعایت 
آراستگی سازمانی در شعب و ستاد، ایجاد وحدت 
و  از مشتری  نیاز  مورد  مدارک  دریافت  در  رویه 
حذف کپی مدارک غیرضروری و ترویج طرح های 
بانک مانند طرح باران در شعب گفت: اختیاراتی 
که به روسای شعب اعطا شده است باید به درستی 
صدور  اعتباری،  تسهیلات  ارائه  و  بازاریابی  در 
و  اعتباری  بهداشت  رعایت  با  و …  ضمانت نامه 

کاستن از ریسک بانک به کار گرفته شود.
گفتنی است در ابتدای این نشست بهزاد روشن، 
مدیر امور شعب، اسماعیل افتخاری، رییس اداره 
امور شعب تهران و البرز به ارائه گزارشی از عملکرد 
شعب در حوزه جذب و تخصیص منابع، وصول 

مطالبات و … پرداختند.

مشارکت بانک اقتصادنوین در تجهیز 
اتاق عمل بیمارستان کودکان مفید

مرکز  عمل  اتاق  تجهیز  در  اقتصادنوین  بانک 
تهران  مفید  کودکان  درمانی  و  آموزشی  پزشکی، 

مشارکت کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، این 
بانک در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی خود 
و کمک به بهره مندی آحاد جامعه از خدمات 
مرکز  عمل  اتاق  تجهیز  در  درمانی،  و  پزشکی 
پزشکی، آموزشی و درمانی کودکان مفید تهران 
که به دلیل ساختار دولتی پذیرای 25درصد از 
از  به ویژه  کودک(   1000 )روزانه  بیمار  کودکان 
مناطق محروم و کمتر برخوردار کشور است، 

مشارکت کرد.
و درمانی  آموزشی  پزشکی،  گفتنی است مرکز 
کودکان مفید جزء مراکز اصلی درمان کودکان در 

کشور محسوب می شود.

بانک شهر استفاده از ریال دیجیتال 
برای پرداخت های خرد شهری را 

عملیاتی می کند

بانک شهر با مجوز بانک مرکزی به عنوان عضو 
متولی زیست بوم ریال دیجیتال مورد تائید قرار 
گرفته و به زودی نسبت به عملیاتی کردن ریال 
دیجیتال )رمز ریال( در اپلیکیشن همراه شهر 

پلاس واسمارتیز اقدام خواهد کرد.
الهام  شهر،  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
کسب  توسعه  و  ریزی  برنامه  معاون  مقدم، 
شهر  بانک  اطلاعات  فناوری  هلدینگ  کار  و 
با تشریح جزئیات بیشتری از این موضوع و با 
اشاره به اینکه این شرکت به عنوان بازوی فناوری 
اطلاعات بانک شهر، مجری پروژه ریال دیجیتال 
)رمز ریال( در این بانک است، افزود: بانک شهر 
پس از انجام تست های لازم، موفق به کسب 
تائید و مجوز بانک مرکزی به عنوان عضو متولی 
این  اخذ  با  و  دیجیتال شده  ریال  بوم  زیست 
مجوز به زودی نسبت به عملیاتی کردن ریال 
دیجیتال )رمز ریال( در اپلیکیشن همراه شهر 

پلاس و اسمارتیز اقدام خواهد شد.
مقدم با بیان اینکه ریال دیجیتال همان ریال 
رایج به شکل دیجیتالی و جایگزین پول ملی یا 
همان اسکناس ریال است که ضمن داشتن ثبات 
افزایش  بر  مثبت  تاثیرگذاری  و  بیشتر  قیمتی 
ارزش پول ملی، دارای مزایای فراوانی از جمله 
کاهش تقاضا برای پول نقدی و چاپ اسکناس، 
تسهیل جابه جایی پول و انجام معاملات مالی، 
توسعه بانکداری دیجیتال و نیز سرعت و دقت 
بیشتر در مبارزه با پولشویی نسبت به سایر پول 
های رایج و رمز ارزها است، اافزود: به زودی و 
پس از عملیاتی شدن ریال دیجیتال در اپلیکیشن 
اسمارتیز و همراه شهر پلاس، متقاضیان می 
توانند با ثبت نام در این اپلیکیشن و شارژ کیف 

پول، ریال دیجیتال تهیه  کنند.
به گفته معاون برنامه ریزی و توسعه کسب و 
کار هلدینگ فناوری اطلاعات بانک شهر انجام 
خریدهای روزانه از طریق پذیرندگان پشتیبانی 
پرداخت  شارژ،  خرید  دیجیتال،  ریال  کننده 
قبوض، خرید بسته اینترنتی، انتقال اعتبار به 
دیگران و انجام سایر خدمات مالی و بانکی از 
کاربردهای ریال دیجیتال است که این دسته از 
سرویس ها با تاکید بر سرویس های مبتنی بر 
پرداخت خرد شهری به زودی در بستر همراه 
شهر پلاس و اسمارتیز در اختیار کاربران قرار 

خواهد گرفت.
در  برنا  شبکه  با  تعامل  به  اشاره  با  مقدم 
بحث ریال دیجیتال گفت: بانک های متولی و 
بانک مرکزی به عنوان بانک هسته ای از طریق 
و  کنند  می  برقرار  ارتباط  یکدیگر  با  ها  کانال 
پلتفرم برنا را به وجود می آورند. درواقع ریال 
شبکه  یک  روی  را  انتقالات  و  نقل  دیجیتال 
نامتمرکز انجام می دهد که نام این شبکه غیر 
شبکه  این  "برنا"ست.  مرکزی،  بانک  متمرکز 
)که  نوداصلی  در حال حاضر 9  متمرکز  غیر 
طریق  از  ها  تراکنش  کننده  تایید  سرورهای 
ریال دیجیتال هستند ( دارد که بانک شهر نیز 
یکی از این نودهای اصلی یا متولی مورد تایید 
اصلی  نودهای  این  قرارگرفت.  مرکزی  بانک 
بابت  که  هستند  هایی  تراکنش  کننده  تایید 
ریال دیجیتال در شبکه اتفاق می افتد. وقتی 
ریال دیجیتال از طریق کیف پول الکترونیکی 
انتقال  دارد  را  قابلیت  این  که  اپلیکیشن  یک 
داده می شود تراکنش ها از طریق این بانک 

ها تایید می شود.
کار  و  کسب  توسعه  و  ریزی  برنامه  معاون 
افزود:  شهر  بانک  اطلاعات  فناوری  هلدینگ 
قرارداد  به  دیجیتال  ریال  ویژگی  مهم ترین 
هوشمند بازمی گردد که با آن می توان به صورت 
با  داد.  انجام  را  پرداخت ها  از  برخی  خودکار 
مجوزی که ما از طرف بانک مرکزی و نهاد ناظر 
دریافت کردیم برنامه توسعه قرارداد هوشمند را 
نیز در دستور کار خود داریم و در این مسیر 
یکی از برنامه های ما توسعه باشگاه مشتریان 
بانکی روی شبکه برنا به صورت دیسنترال شده 

خواهد بود.
مقدم در پایان گفت: همچنین خرید شارژ 
موبایل، بسته اینترنت و پرداخت قبض موبایل 
از طریق ریال دیجیتال و همین طور انتقال ریال 
دیجیتال با استفاده از بار کد QR از جمله سایر 
مواردی است که در اپلیکیشن اسماتریز و همراه 

شهر پلاس پیش بینی شده است.

به  تصادفات  آمار  از  خودرو  با  مرتبط  اخبار  رصد 
دلیل کیفیت پایین تا قیمت گذاری و زیاندهی صنعت 
خودروسازی این مسئله را بر همگان ثابت کرده که 
این صنعت در مسیری قرار گرفته که راه را بر هر نوع 
پیشرفتی بسته است. حالا مدت هاست که توصیف 
»ارابه مرگ« برای خودروی داخلی پراید بیش از هر 
زمانی توسط مردم قابل درک است؛ اما صحبت های 
اخیر وزیر صمت در مورد این صنعت نشان داده از 

تجربه مردم تا تصور مسئولان فاصله زیادی است.
این  کیفیت  افت  از  افراد  از  بسیاری  که  حالی  در 
وزیر  علی آبادی  عباس  می کنند،  گلایه  محصولات 
»ایران  صادراتی  توانمندی های  نمایشگاه  در  صمت 
چقدر  هر  خودرو  حوزه  »در  است:  گفته  اکسپو« 
خودمان به خودمان انتقاد وارد کنیم نامدار هستیم؛ ما 

را به این نام می شناسند.«
او  با اشاره به صادرات خودرو به کشور های آفریقایی 
ما  طالب خودرو های  اروپایی  کشور های  برخی  گفته 
هستند و از میان برخی کشور های همسایه شمالی نیز 
برخی ماشین ها به شدت مشتری دارند. موضوعی که 
به گفته »ابراهیم شجاعت« کارشناس خودرو ادعای 
درستی نیست و روند صادرات کشور منفی بوده است. 
صحت چنین ادعایی نیازمند شرایط بسیاری است که به 

نظر می رسد فاصله زیادی با آن داریم.
۴ شرط رویایی ورود خودروسازی ایران به بازار های 

جهانی
ابراهیم شجاعت، کارشناس خودرو درباره اظهارات 
وزیر صمت به اقتصاد 2۴ می گوید: مقتضیات صنعت 
خودروی آن چیزی نیست که آقای وزیر گفته است. 
چه در بحث صادرات چه برای مصرف داخلی، ما با 
مشکلات عدیده ای روبه رو هستیم. اگر بنا باشد که ما 
خودرویی را صادر کنیم آن خودرو باید یک خودروی 
رقابت پذیر باشد. گام اول خودروی رقابت پذیر برای 
ورود به بازار این است که باید بتواند استاندارد ها را پاس 
کند، یعنی برای اینکه از مرز های یک کشور عبور کند 
باید اول استاندارد ها را پاس کند که اکثر خودرو های ما 

هیچ یک از استاندارد های اروپا را ندارند.
به گفته او خودر وهای ما حتی اگر که از لحاظ کیفیت 
هم خوب باشند باید بتوانند یک آزمون تستی بدهند 
که استانداردشان تایید شود. مسئله جدی تر این است 
که حتی اگر ما استاندارد ها را هم پاس کردیم، قیمت 
تمام شده ما بالاست و از لحاظ اقتصادی هم رقابت 
پذیر نیستند. اگر ما توانستیم این دو مشکل را هم حل 
کنیم مسئله بعدی مخاطب است. اکثر خودرو هایی که 
ما داریم الان در بازار های جهانی آن رویه خودرویی یا 
سگمنت کلاس خودرو را دیگر نمی پسندند. پس بازار 
هم ندارد. اگر همینطور بخواهیم حساب کنیم می بینیم 
که این ادعا به خصوص در مورد اروپا صحت ندارد. 
در مورد آفریقا بله ما امکان صادرات به این منطقه را 

داریم.
روند منفی صادرات خودرو در دو دهه گذشته

می دهد:  توضیح  ادامه  در  خودرو  کارشناس  این 
یکسری مسائل داریم مثل مسائل لجستیکی و مسائل 
که  می شود  باعث  این ها  پول.  برگشت  و  ارز  انتقال 
هزینه ما بالا برود و عملا صادرات نصرفد. ما در سالیان 
اخیر صادراتمان هر سال کمتر شده است نه بیشتر. 

این روند منفی بوده در حدی که سال قبل ما به ۴ هزار 
دستگاه هم نرسیدیم. در صورتی که ما یک زمانی در 
دهه هشتاد بالغ بر سالیانه بیش از 50 هزار دستگاه 
خودرو به کشور های خاورمیانه و کشور های آمریکای 
لاتین، آفریقا و بعضا اروپا صادر می کردیم. البته منظور 
از اروپا کشور هایی مثل روسیه و بلاروس و به طور 
خیلی محدود به اوکراین بوده است. آن چیزی که آقای 
وزیر می گویند با واقعیت چیزی که ما درصنعت خودرو 
اصلا  صادرات  ادعای  و  دارد  فاصله  خیلی  می بینیم 

مقدور نبوده و درست نیست.
بازار آفریقا برای خودروسازان ایرانی به دهه هشتاد 

بازمی گردد
طبق گفته های شجاعت، بازار آفریقا از یک جهت 
بازار تشنه ای است و از جهتی دیگر مسئله اصلیشان 
این است که سرانه خودرو در این کشور به شدت پایین 
به  نسبت  پایینی  به شدت  توان خرید  یعنی  است. 
جمعیتشان دارند؛ لذا اگر خیلی از کشور های آفریقایی 
را بررسی کنید، سالیانه تعداد خودروی نویی که پلاک 
می شود، در آن کشور ها بعضا به 20 هزار دستگاه هم 
نمی رسد. این خودور ها هم اکثرا یا خودرو های شاسی 
این دلیل که  یا خودرو های پیکاپ. به  بلند هستند، 
جاده ها و دسترسی ها در کشور های آفریقایی به شکل 
جاده هایشان  در  بتواند  خودرویی  هر  که  نیست  ما 
رفت و آمد داشته باشد. به طور خلاصه خودرو هایی 

مثل خودروی تویوتا هایلوکس کاربری خیلی بهتری 
دارند، چون هم توان حمل و بار دارند هم این که در 
اکثر جاده ها و مسیر ها می توانند استفاده کنند. خود 
که  سیاست هایی  اساس  بر  هشتاد  دهه  در  هم  ما 
بوده در کشور سنگال یک سایت تولید خودرو توسط 
شرکت ایران خودرو تاسیس کردیم و این سایت عملا 
مدت هاست که نیمه تعطیل است و حیات آنچنانی 

ندارد.
فرصت حضور خودروسازان چینی  در ایران سوخت 

می شود؟
ابراهیم شجاعت، مسیر رشد خودروسازی کشور را 
ورود تکنولوژی، انتقال و فهم آن می داند. او در این باره 
به اقتصاد 2۴ می گوید: در این راستا مدل های همکاری 
اساس  بر  محصول  توسعه  می شود.  مطرح  معمولا 
همکاری؛ یعنی به طور مثال اگر قرار باشد، یک موتور 
توسعه بدهید و تکنولوژی را به دست بیاورید برای این 
کار با یک موتورساز بین المللی همکاری می کنید و کم 
کم ظرفیتش را می سازید. در این همکاری می توان به 
دانش طراحی یک موتور دست یافت، چیزی که ما 
در اواخر دهه هفتاد و دهه هشتاد به سمتش رفتیم. 
نتیجه آن این شد که ما با شرکت های اروپایی همکاری 
با کمک شرکت  را   EF7 ایران خودرو موتور و  کردیم 

ایدکو توانست طراحی و توسعه دهد.
به گفته وی، در دهه نود اما ما اصلا این را نداشتیم. 

ما به مسائل پیش پا افتاده و زودگذری مبتلا شدیم 
که ناشی از تحریم بود. همچنان هم درگیر آن هستیم 
که  چرا  شویم  جدا  آن  از  توانستیم  سخت  خیلی  و 
مستلزم این بحث توسعه تکنولوژی و توسعه فناوری، 
سرمایه گذاری های سنگین است و از آنجایی که ما با 
مشکلات مالی به خصوص بحث تامین نقدینگی برای 
خودروسازی هایی  در  هم  آن  هستیم  مواجه  توسعه 
تومانی  میلیارد  هزار  چند صد  کلان  زیان های  با  که 
دست به گریبان هستند، این بحث توسعه واقعا مغفول 
مانده و چیزی هم نیست که به این سادگی بشود با 
دستور حلش کرد و نیاز به سرمایه گذاری های عظیمی 

دارد.
این کارشناس خودرو در پایان خاطرنشان می  کند: 
اکنون فرصت هایی از طریق قرارداد 25 ساله با چین 
به روی کشور باز شده است. حالا باید ببینیم مسئولین 
چطور استفاده می کنند و زمین بازی را چطور می چینند. 
آیا ما در انتهای این بازی مصرف کننده صرف می شویم؟ 
یا نه ما بخشی از زنجیره ارزش و توسعه محصول هم 
می شویم و کنار چینی ها می توانیم به بازار های آن ها 
هم دست پیدا کنیم و با کمک آن ها به محصول های 
مشترک هم برسیم. باید دید این شعار هایی که آقای 
وزیرصمت می دهد چقدر قابل اجرا شدن است. فعلا 
که چیزی که ما داریم می بینیم بیشتر همان محصول 

نهایی و مصرف کننده بودن است.

قرار است از امروز برای اولین بار خودروهای وارداتی برقی در 
سامانه یکپارچه عرضه شود، خودروهایی که بالاخره بعد از چالش ها 
و انتقادات فراوان به مرحله عرضه رسیده؛ اما سوالی که مطرح 
می شود این است که مشتری خودروهای وارداتی برقی چه کسانی 

هستند؟
اقتصادآنلاین؛ حدود یک سال از حضور عباس علی آبادی در راس 
وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت می گذرد و در این مدت عبارت 
بوده است.  او  پرتکرارترین موضوع در صحبت های  برقی  خودرو 
علی آبادی حتی با این اظهارنظر جنجالی که »ماشین بنده برقی 
است و خودم آن را ساختم و تمامی تکنولوژی ساخت موتور آن 

بومی است« نظرها را به خود جلب کرد.
وزیر صمت بر برقی سازی ناوگان حمل و نقل متمرکز شده و 
می گوید تا زمانی که موفق به تولید انبوه خودروی برقی شویم، برای 

این که مردم معطل نشوند، می توانیم خودرو برقی وارد کنیم.
او حتی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا ممکن است واردات 
خودروهای نو و کارکرده و به واردات خودروهای برقی محدود شود 
نیز گفته است که اولویت ما واردات خودروهای برقی است و به 
دنبال ایجاد شرایط ساده و مناسب برای واردات این خودرو هستیم.
در راستای تسهیل واردات خودروهای برقی هم بود که تعرفه 
خودروهای برقی درصد پایینی تعیین شد، به طوری که تعرفه واردات 
خودروهای برقی با قیمت کمتر از 20 هزار یورو صرفا یک درصد و 

خودروهای برقی 20 تا ۳0 هزار یورویی 11 درصد است.
آخرین آمار واردات خودروهای برقی طبق گفته مهدی ضیغمی، 
خودرو  دستگاه   5500 صمت  وزارت  خودرو  واردات  طرح  مجری 

است.
بعد از صحبت های فراوان درباره خودروهای برقی قرار است در 

چند روز آینده اولین عرضه خودروهای وارداتی برقی انجام شود.
در همین زمینه مهدی ضیغمی، رییس سازمان توسعه تجارت 
به خبرنگار اقتصاد آنلاین گفت: عرضه انواع خودرو وارداتی اعم از 

خودروهای برقی و بنزینی روز یکشنبه هفته آینده آغاز می شود.
ضیغمی افزود: خودروهای برقی فعلا در سامانه عمومی عرضه 
خواهد شد و سپس در سامانه مخصوص خودروهای برقی عرضه 

خواهد شد.
وی در مورد این که چرا خودروهای برقی در سامانه ای جدا عرضه 
خواهد شد هم گفت: برای این که بتوان تبلیغات بیشتری درباره این 
خودروها انجام داد و مشخصات و ویژگی این خودروها را بیشتر و 

بهتر توضیح داد و در این زمینه فرهنگ سازی شود.
رییس سازمان توسعه تجارت همچنین از رایزنی با شورای رقابت 
برای تسهیل واردات و عرضه خودروهای برقی خبر داد و اعلام کرد: 
درخواست کرده ایم که برای خودروهای برقی بحث بلوکه کردن پول 

و داشتن پلاک فعال حذف شود که در حال بررسی است.

همچنین مهدی تقدسی، مدیر سامانه یکپارچه فروش خودرو در 
مورد این که آیا ثبت نام جدید برای خودروهای وارداتی انجام خواهد 
شد یا خیر، به خبرنگار اقتصادآنلاین گفت: در این دوره از عرضه 
خودروهای وارداتی ثبت نام جدید نخواهیم داشت و عرضه در روز 

یکشنبه مختص نفرات قبلی است.
گفت:  برقی  خودروهای  برای  تقاضا  درباره  همچنین  تقدسی 
خودروهای برقی و بنزینی عرضه خواهد شد و ثبت نامی های قبلی 

می توانند انتخاب کنند.
بنابراین در حالی قرار است که روز یکشنبه 1۶ اردیبهشت برای 
اولین بار خودروهای برقی عرضه شود که خبری از ثبت نام جدید 
خودروهای  عرضه  یکپارچه  سامانه  در  وارداتی  خودروهایی  برای 
وارداتی نیست و معلوم نیست که آیا ثبت نام کنندگان قبلی در 
سامانه علاقه ای به خرید خودرو برقی داشته باشند یا نه؛ چرا که 
اولین مرحله از ثبت نامی های سامانه که هنوز 15 هزار نفر از آنها 
خودرو دریافت نکرده اند متعلق به اسفند 1۴01 است و در آن زمان 
و عرضه  واردات  از  نه صحبتی  و  بود  وزیر صمت  علی آبادی  نه 

خودروی برقی مطرح بود.
به  راجع  که  بسیاری  انتقادهای  همچنین  و  موضوع  همین 
برقی سازی خودرو توسط وزارت صمت در شرایطی که به اذعان 
کارشناسان زیرساخت های آن در کشور مهیا نیست، ابهاماتی را 
در مورد میزان تقاضای خودروهای وارداتی برقی در سامانه در روز 

یکشنبه ایجاد کرده است.
باید منتظر ماند و دید افرادی که هفته آینده مجاز به انتخاب 
خودروی وارداتی هستند کدام نوع خودروها را انتخاب خواهند کرد 
و چگونه از خودروی برقی که برای آن ثبت نام نکرده اند، استقبال 

خواهند کرد.

 ادعای وزیر صمت در گفت وگو با کارشناس خودرو بررسی شد

وپا! وهای ایرانی در خیابان های ار جای خالی خودر
گروه اقتصاد - یک کارشناس خودرو در واکنش به ادعای وزیر صمت می گوید: مقتضیات صنعت خودروی آن چیزی نیست که آقای وزیر گفته است. چه 
در بحث صادرات چه برای مصرف داخلی، ما با مشکلات عدیده ای روبه رو هستیم. اگر بنا باشد که ما خودرویی را صادر کنیم آن خودرو باید یک خودروی 
رقابت پذیر باشد. گام اول خودروی رقابت پذیر برای ورود به بازار این است که باید بتواند استاندارد ها را پاس کند، یعنی برای اینکه از مرز های یک کشور 

عبور کند باید اول استاندارد ها را پاس کند که اکثر خودرو های ما هیچ یک از استاندارد های اروپا را ندارند.

وهای برقیچه کسانی خودروهای وارداتی برقی را خواهند خرید؟ اما و اگرهای وجود تقاضا برای خودر

چه در بحث 
صادرات چه 
برای مصرف 

داخلی، ما 
با مشکلات 

عدیده ای 
روبه رو هستیم. 
اگر بنا باشد که 
ما خودرویی را 
صادر کنیم آن 

خودرو باید یک 
خودروی رقابت 

پذیر باشد

بازار جهانی فولاد، چالش ها و چشم انداز پیش  جلسه تحلیلی بررسی 
روی صنعت فولاد در بازار سرمایه و شرکت فولاد ارفع به میزبانی تأمین 

سرمایه تمدن برگزار شد.
این  در  تمدن،  سرمایه  تأمین  رسانه  و  ارتباطات  مدیریت  گزارش  به 
تأمین  اقتصادی  مطالعات  و  تحلیل  کارشناس  عبدالملکی  دل آرا  نشست 
گاز،  و  نفت  از  پس  گفت:  فولاد  بازار جهانی  ارزیابی  در  تمدن  سرمایه 
فولاد مهم ترین کالای تجارت جهانی است. رشد مصرف فولاد در کشور های 
مختلف، تأثیر زیادی بر رشد اقتصادی آن ها داشته  تا جایی که هر یک 
درصد رشد فولاد در یک کشور، معادل 0.85 درصد رشد اقتصادی در آن 

کشور می باشد.
وی در ادامه عنوان کرد: گزارش انجمن جهانی فولاد نشان می دهد به 
رغم کاهش تولید جهانی فولاد خام در سال 2022، شاهد تثبیت تولید در 
تولید جهانی  از 1.88میلیارد تن  . طبق همین گزارش  بودیم  سال 202۳ 
فولاد بیش از نیمی از آن در  صنعت ساختمان و زیرساخت مصرف شده 
است  و تجهیزات مکانیکی و خودرو به ترتیب با 1۶ و 12 درصد مصرف فولاد 

را به خود اختصاص داده اند.
عبدالملکی در خصوص ریسک  بازار جهانی فولاد گفت: در حال حاضر 
چین،  مسکن  بخش  رکود  تداوم  فولاد  جهانی  بازار  ریسک   عمده ترین 
سیاست های انقباضی آمریکا و جنگ روسیه و اکراین می باشد. اما از سوی 
دیگر صادرات چین و رشد مصرف داخلی در بخش خودرو در این کشور، 

همچنین افزایش تقاضای هند نیز می تواند سمت تقاضا را تقویت کند.

بر  افزود:  تأمین سرمایه تمدن  اقتصادی  کارشناس تحلیل و مطالعات 
اساس پیش بینی Trading Economics در ۳ماهه ابتدایی سال 202۴، 
تولید محصولات فولادی رشدی نداشته اند و برای فصل اول سال 2025 نیز 

احتمال کاهش تولید وجود دارد.
وی با اشاره به سهم 1.7 درصدی ایران از تولید فولاد خام جهان گفت: 
طی سال 2022 تولید فولاد خام در ایران برخلاف اکثر تولیدکنندگان جهانی  
با افزایش 8 درصدی، از 27.9 میلیون تن فولاد خام به ۳0.۴۳ میلیون تن 
تولید رسید و در سال 1۴0۳ نیز این روند ادامه خواهد داشت که بالاترین 
میزان تولید سالانه فولاد در تاریخ ایران است. در حال حاضر ایران دهمین 

تولیدکننده فولاد در دنیا به شمار می آید.
این کارشناس تحلیل و مطالعات اقتصادی در خصوص وضعیت شرکت 
با دارا بودن سهم ۳ درصدی در تولید  ارفع  ارفع نیز گفت:  فولاد  فولاد 
و  ملی  عرصه   در  پیشرو  بنگاه های  از  یکی  کشور،  فولادی  محصولات 

منطقه ای صنعت فولاد به شمار می آید.
عبدالملکی در ادامه تصریح کرد: ارفع تا قبل از سال 1۴01 به دلیل عدم 
راه اندازی طرح افزایش ظرفیت آهن اسفنجی، هر سال به طور میانگین حدود 
250.000 تن آهن اسفنجی خریداری کرده است اما در حال حاضر ظرفیت 
تولید واحد آهن اسفنجی این شرکت 1.200.000 تن در سال می باشد که 
افزایش مقدار ۳8 درصدي تولید آهن اسفنجی در سال 1۴01 نسبت به سال 

1۴00 ناشی از اجراي پروژه افزایش ظرفیت واحد احیاء می باشد.
وی افزود: در حال حاضرآهن اسفنجی تولیدي در واحد احیاي مستقیم 

به  توجه  با  و  استفاده می شود  تولید شمش  فرآیند  در  تماماً  ارفع  شرکت 
بهره برداری از پروژه افزایش ظرفیت، نیاز شرکت براي تأمین آهن اسفنجی از 
سایر شرکت ها برطرف شده که این موضوع در بهای تمام شده تأثیر بسزایی 

دارد.
این کارشناس تحلیل و مطالعات اقتصادی یادآور شد: از سال 98 تاکنون 
به طور میانگین، نرخ فروش محصولات صادراتی حدود 10 درصد بالاتر از 
نرخ فروش محصولات داخلی بوده  است. این نسبت برای ۶ ماهه 1۴02 
حدود 1۶ درصد بوده که علت این تفاوت، محاسبه ارز حاصل از صادرات 
با مقادیر بالاتر از ارز نیما می باشد. اما در حال حاضر تمام ارز حاصل از 
فروش صادراتی با نرخ حواله محاسبه می شود و این امر موجب کاهش این 

نسبت شده  است.
وی در پایان افزود : سود سال 1۴02 شرکت حدود 5.۶00 میلیارد تومان 
برآورد می شود وپیش بینی می شود تقسیم سود نیز در حدود سال های 
گذشته انجام پذیرد .در این نشست علیرضا عجم دیگر کارشناس تامین 
سرمایه،  بازار  کلان  های  از شاخص  تکنیکال  گزارشی  نیز  تمدن  سرمایه 

شاخص صنایع فولادی و فولاد ارفع ارایه کرد  .
مهندس  برگزار شد  بازار سرمایه  فعالین  با حضور  که  نشست  این  در 
ارفع   فولاد  و  آهن  اقتصادی شرکت  و  مالی  معاون  محسن خسروجردی 
پاسخ  بازار  به سؤالات فعالان  از فعالیت های شرکت  ارائه گزارشی  ضمن 
دادند. گزارش جامع این نشست طی روزهای آینده در صفحه آپارات تأمین 

سرمایه تمدن منتشر خواهد شد .

برگزاری نشست تحلیلی صنعت فولاد با محوریت فولاد ارفع


